

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : **LISAN**

DARIPADA : **YB DATIN MASTURA BINTI MOHD YAZID**
[KUALA KANGSAR]

TARIKH : **10 JULAI 2019 (RABU)**

SOALAN NO. 99

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah usaha kemanusiaan jangka panjang bagi pelarian Rohingya, Syria dan Palestin yang berada di Malaysia.

JAWAPAN

Tuan Yang Di-Pertua,

1. Pada ketika ini, Malaysia bukanlah Negara Ahli kepada Konvensyen Mengenai Status Pelarian 1951 dan Protokol Status Pelarian 1967. Justeru, Malaysia tidak tertakluk kepada mana-mana perkara dan peruntukan di dalam kedua-dua instrumen antarabangsa ini. Namun demikian, atas dasar kemanusiaan, pelarian yang memegang kad UNHCR termasuk etnik Rohingya, Myanmar, Syria dan Palestin dibenarkan untuk berada di Malaysia sehingga mereka ditempatkan ke negara ke tiga atau pulang ke negara asal.
2. Pelarian ini juga tidak akan dihantar kembali ke negara asal selari dengan prinsip '*non-refoulement*' melainkan secara sukarela (*voluntary return*) serta boleh mendapat akses kemudahan rawatan di hospital /klinik Kerajaan dengan diberi potongan caj sebanyak 50% daripada kadar yang dikenakan ke atas golongan ekspatriat. Kerajaan juga membenarkan anak-anak pelarian ini untuk mendapat akses kepada kemudahan pendidikan di sekolah swasta yang dikendalikan oleh pihak NGO, komuniti pelarian dan UNHCR.
3. Kerajaan juga tidak menghalang mana-mana orang perseorangan ataupun organisasi awam, swasta ataupun antarabangsa untuk memberi sumbangan kebajikan atau menaja program pendidikan dan kesihatan bagi golongan ini.
4. Walau bagaimanapun, perlu diingatkan bahawa hak-hak dan keistimewaan yang diberikan kepada pelarian ini bukanlah suatu hak yang mutlak. Ia diberikan oleh Kerajaan Malaysia atas dasar kemanusiaan dan berdasarkan '*case by case basis*' selaras dengan perundangan, peraturan dan dasar yang berkuat kuasa. Sekiranya pelarian ini terlibat dalam sebarang aktiviti jenayah, tiada perlindungan akan diberikan kerana mereka juga tertakluk kepada semua undang-undang negara yang berkuat kuasa. Sekian, terima kasih.